
Prace Związku

Protokół posiedzenia Zarządu Związku 29_04_2009 r. Wieleń (11 Maja 2009)

PROTOKÓŁ Z OBRAD ZARZĄDU
ZWIĄZKU MIAST I GMIN NADNOTECKICH

Wieleń, dn. 29 kwietnia 2009 r.

1. Otwarcie posiedzenia, przywitanie.
2. Stwierdzenie quorum.
3. Przyjęcie porządku obrad.
4.  Przedstawienie  Koncepcji  rozbudowania  Strategii  -  „Program  Rozwoju  Produktu  Turystycznego  oraz  Kreacja  Marki  dla  Gmin
Nadnoteckich.”
5. Sprawy związane z realizacją budżetu Związku Miast i Gmin Nadnoteckich na rok 2009.
5.1. Organizacja „Święta Noteci”  w ramach VIII Flisu Noteckiego ( 23.05 – 31.05.2009 r. na trasie: Santok- Drezdenko- Krzyż Wlkp.-
Drawsko- Wieleń- Czarnków- Ujście- Nakło nad Notecią- Bydgoszcz )
5.2. Udział przedstawicieli Związku Miast i Gmin Nadnoteckich w Bydgoskim Jarmarku Wodnym, Targach STER ( 29- 31.05.2009 r. ) oraz
konferencjach, planowanych w pierwszym półroczu br.
6. Przedstawienie propozycji zmiany Regulaminu Obrad Zarządu Związku.
7. Złożenie informacji z realizacji inwestycji, prowadzonych w gminach członkowskich z udziałem środków zewnętrznych.
8. Sprawy organizacyjne Biura Związku.
9. Dyskusja i wolne wnioski.
Zakończenie obrad.

Ad. 1.
Otwarcia posiedzenia Zarządu dokonał Prezes Związku- Franciszek Strugała, który przywitał zebranych i podziękował Burmistrzowi Wielenia-
Zbigniewowi  Stochajowi  za  zorganizowanie  obrad  w Wieleniu.  Powitano  imiennie  Panią  Wiesławę Krupińską z  Zachodniopomorskiego
Uniwersytetu  Technologicznego  w  Szczecinie,  która  od  początku  istnienia  Stowarzyszenia  wspiera  gminy  członkowskie  w  realizacji
najważniejszych celów statutowych. 

Ad. 2.
Przewodniczący Zebrania przeszedł do kolejnego punktu obrad, w którym stwierdził  quorum władne do podejmowania prawomocnych
uchwał Zarządu Związku. W zebraniu uczestniczyło 5. członków Zarządu Związku: delegat Miasta Czarnków- Franciszek Strugała, delegat
Miasta i Gminy Nakło n. Not.- Zenon Grzegorek, upoważniony delegat w zastępstwie Pana Marka Tchórzki- Pani Anna Fręś Zastępca Wójta
Gminy Drawsko, upoważniony delegat w zastępstwie Pana Michała Pęziaka- Pan Sławomir Różański Zastępca Burmistrza Barcina, delegat
Gminy Zwierzyn- Andrzej Wiśniewski.
Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli z głosem doradczym: ww. przedstawicielka Zachodniopomorskiego Uniwersytetu Technologicznego w
Szczecinie- Pani Wiesława Krupińska, Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Związku- Zbigniew Stochaj (delegat Miasta i Gminy Wieleń). Lista
obecności. ( Zał. nr 1 )

Ad. 3.
Przewodniczący Zebrania odczytał proponowany porządek obrad i poprosił o ewentualne uwagi lub zgłaszanie propozycji zmian. Uwag i
wniosków nie zgłoszono. Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie (5 – „za”).

Ad. 4.
Przewodniczący Zebrania, po krótkim wprowadzeniu w temat planowanego rozbudowania Strategii rozwoju turystycznego odniósł się do
zaistniałej obecnie sytuacji, następnie poprosił Dyrektor Biura Związku- Hannę Forbrich o przedstawienie zagadnień, związanych z koncepcją
rozbudowy  Strategii-  „Program  Rozwoju  Produktu  Turystycznego  oraz  Kreacja  Marki  dla  Gmin  Nadnoteckich.”  Zagadnienie  zostało
przedstawione  za  pomocą  prezentacji  multimedialnej,  wprowadzającej  do  dyskusji  na  temat  metodyki  planowanych  działań.   Celem
przypomnienia,  przedstawiono w najważniejszych punktach zintegrowany produkt turystyczny miast i  gmin nadnoteckich,  rozwijany w
oparciu  o  wspólne  dobro-  rzekę  Noteć  oraz  przykładowe  produkty  turystyczne,  rozwijane  jako  charakterystyczne  dla  danej  gminy.
Zaproponowano,  by  rozbudowanie  Strategii  obejmowało  wszystkich  Członków  Stowarzyszenia  „Związek  Miast  i  Gmin  Nadnoteckich.”
Prezentacja multimedialna ( Zał. nr 2 )

Przewodniczący Zebrania odniósł się również do stanowiska, dotyczącego planowanego rozbudowania i aktualizacji Strategii, które wstępnie
wypracowano  podczas  obrad  Walnego  Zebrania  Członków Związku  w  Drezdenku  (  05.12.2008r.  ).  Analizowano  wówczas  możliwość
pozyskania zewnętrznych środków finansowych na dokonanie aktualizacji i rozbudowanie Strategii, jednak z uwagi na brak konkretnych
propozycji oraz znaczne ograniczenia budżetowe Związku zaproponowano, by w niniejszej sprawie poszukać wsparcia ze strony Uczelni,
współpracujących  ze  Związkiem.   W  odpowiedzi  na  ten  Apel  swoją  ofertę  współpracy  przedstawiła  Pani  Wiesława  Krupińska  z
Zachodniopomorskiego Uniwersytetu Technologicznego w Szczecinie.    
Podczas obrad Zarządu w Wieleniu ostatecznie ustalono, że części Strategii, dotyczące poszczególnych gmin członkowskich, opracowane
będą  przez  studentów w  ramach  prac   licencjackich,  magisterskich  lub  podyplomowych.  Gminy  członkowskie,  których  nie  obejmuje
opracowanie  „Program  Rozwoju  Produktu  Turystycznego  oraz  Kreacja  Marki  dla  Gmin  Nadnoteckich”-  PART  S.A.  2002  r.,  zostaną
poproszone żeby z własnych środków ufundowały nagrody dla studentów. Niniejszą sprawę regulować będzie „Regulamin,” który opracuje i
rozpropaguje w imieniu Zarządu Związku – Biuro, w porozumieniu z Panią Wiesławą Krupińską. Związek poniesie koszty koordynacji całości
zadania  oraz  zebrania  materiałów  z  nagrodzonych  prac  w  jeden  dokument  strategiczny.  Zadanie  to  zostało  przez  Zarząd  Związku
powierzone Pani Wiesławie Krupińskiej z Zachodniopomorskiego Uniwersytetu Technologicznego w Szczecinie.
W najbliższym czasie  Zarząd  zwróci  się  do  Członków Związku  o  akceptację  tej  formy  dokonania  aktualizacji  Strategii,  jednocześnie



proponując zainteresowanym złożenie deklaracji dot. ufundowania nagrody  dla studenta ( studentów ), którzy spełnią kryteria konkursowe
i swoją przyczynią się do rozbudowania opracowania ww. Strategii.
W trakcie dyskusji Pani Wiesława Krupińska zwróciła uwagę, że konieczne będzie nawiązanie współpracy z Uczelniami, które w swoim
programie nauczania realizują rozwój turystyki w regionie. W celu rozpropagowania idei konkursowej, swoje uwagi i propozycje prześle na
adres  Biura  Związku.  Wspólnie  z  Biurem zostanie  opracowane  „Ogłoszenie  o  konkursie  na  najlepsze  prace,  dotyczące  rozbudowania
Strategii rozwoju turystycznego dla gmin nadnoteckich.” Jednocześnie zauważono, że sam tytuł pracy nie jest istotny, ważne jest aby jej
zakres  określał  potencjał  turystyczny  gmin  członkowskich.  W  tym  celu  opracowane  zostaną  ankiety,  które  rozesłane  zostaną  do
zainteresowanych gmin.  Ankiety  przygotowane przez  Panią  Wiesławę  Krupińską oraz  Biuro Związku  będą  rozsyłane i  publikowane za
pośrednictwem  Biura Związku. Możliwe również, że już powstają takie prace dyplomowe, dlatego należy najpóźniej do połowy czerwca
zrobić rozeznanie w tym zakresie. Podjęcie konkretnego działania skróci  czas oczekiwania na materiały. Wstępnie zaplanowano, by jeszcze
w maju br. opublikować stosowne ogłoszenie o konkursie z terminem zgłoszeń do końca czerwca br.
W dalszej dyskusji Pan Sławomir Różański (up. Delegat Gminy Barcin) odniósł się do jednego z przykładowych produktów turystycznych,
charakterystycznego dla gminy członkowskiej, przedstawionego w prezentacji multimedialnej. Chodziło o „Czarnkowskie wyczyny sportowe”
na podstawie, których burmistrz zaproponował, by nie odwracając się od już wypracowanych produktów tworzyć z duchem czasu - nowe,
np. z uwzględnieniem propozycji rozwijania w gminach sportów ekstremalnych. Jego zdaniem, sporty ekstremalne cieszą się coraz większą
popularnością, a gminy członkowskie mają odpowiedni potencjał, by taki produkt na swoim terenie rozwijać. Wcale też nie muszą to być
produkty, wdrażane przez same samorządy, chodzi o spójność strategii z propozycjami w zakresie rozwoju turystycznego innych partnerów.
Mogą w tym uczestniczyć podmioty prywatne, a gmina ma pełnić funkcję wspierającą. Zaproponował też, by w związku ze zbliżającym się
sezonem, opracowano zbiorczy kalendarz imprez, odbywających się w gminach członkowskich w ciągu całego roku, żeby go  opublikowano
na stronie internetowej Związku www.rzekanotec.pl z możliwością przejścia na własną stronę www. członka.
W tym punkcie Przewodniczący Zebrania dodał, że uwaga jest istotna, bo planowane jest  ponowne zorganizowanie letnich rejsów po
Noteci i wielu innych imprez „nad wodą,” w tym powrót do dawnej formuły „Flisów Noteckich” i „Święta Noteci.” Poinformował również, że
sukcesem jest zainteresowanie rzeką coraz szerszych rzeszy mieszkańców oraz turystów. Coraz więcej spływów kajakowych odbywa się na
rzece i zaczyna ona „żyć.” Zobowiązuje to  Związek  do czynienia dalszych działań w kierunku utrzymania drożności  rzeki.  Konieczna i
potrzebna jest  współpraca  z  Urzędami  Marszałkowskimi,  gdzie  przygotowywane są  dokumenty  planistyczne,  dotyczące  całego  szlaku
wodnego. Tym bardziej, że rusza budowa nadnoteckich przystani, które mają stać się prawdziwymi „bramami” do atrakcji gmin.
Przedstawiona propozycja, dotycząca rozbudowania Strategii w oparciu o materiały, które pochodzić będą z tematycznych prac, napisanych
przez studentów pod kierunkiem promotorów, którzy będą poinformowani, że student zgłosił swoją pracę do konkursu Związku Miast i Gmin
Nadnoteckich w Nakle nad Notecią. Niniejszą propozycję zaakceptowali Członkowie Zarządu Związku. Przewodniczący Zebrania odczytał
projekt Uchwały nr 1/2009 w sprawie: przystąpienia do rozbudowania Strategii- „Program Rozwoju Produktu Turystycznego oraz Kreacji
Marki dla Gmin Nadnoteckich,” mającego na celu włączenie do istniejącego opracowania nowo przyjętych Członków Związku, którzy nie
uczestniczyli w projekcie pilotażowym.
W wyniku głosowania ww. uchwała została przyjęta jednogłośnie (5 – „za”). ( Zał. nr 3 )
Ad. 5.
W tym punkcie obrad przystąpiono do omawiania spraw związanych z realizacją budżetu Związku na rok 2009. Przewodniczący Zebrania
poinformował, że zadania są realizowane zgodnie z planem i przyjętym do realizacji budżetem. W materiałach pod obrady przedstawione
zostało  rozliczenie  finansowe,  przygotowane  przez  Główną  Księgową  Związku-  Jolantę  Maślankę.  Podczas  zebrania  ww.  rozliczenie
przedstawiła Dyrektor Biura.
W  omawianym  budżecie   zaproponowano  żeby  w  ramach  tegorocznego  Flisu  Noteckiego  powrócić  do  organizacji  „Święta  Noteci,”
organizowanego pod egidą Związku. Wstępną deklarację zorganizowania tegorocznego „Święta Noteci” złożyło Ujście. Burmistrz Ujścia
Henryk Kazana  wyraził taką wolę jeszcze przed Walnym Zebraniem Członków Związku, które odbyło się w Nakle nad Notecią.
Zarząd postanowił, żeby udzielić finansowego wsparcia gminie na organizację „Święta Noteci,” w wysokości 1000 zł. Termin „Święta Noteci”
będzie dopiero ustalony i wówczas dopiero zostaną poinformowani członkowie Związku. Święto ma wpisywać się w tegoroczny Flis Notecki.
Plan przedstawiony został  podczas  obrad i  zał.  w materiałach,  jest  też opublikowany na www.rzekanotec.pl  .  Jednocześnie  prosi  się
włodarzy  gmin  o  przywitanie  uczestników  Flisu  na  swoim  terenie,  podczas  postoju,  jak  również  zorganizowanie  zwiedzania  gminy
członkowskiej Związku.
Ponadto, złożona została informacja z udziału przedstawicieli Związku w spotkaniach oraz konferencjach, które odbyły się w roku 2009 oraz
przedłożono plan udziału w Bydgoskim Jarmarku Wodnym, który odbędzie się w dniach 29 - 31.05.2009 r.,  równolegle z Jarmarkiem
odbywać się będzie w Bydgoszczy robocze spotkanie Marszałków (udział w spotkaniach - zał. nr 4 ).

Ad. 6.
Następnie  przedstawiono  propozycję  zmian  w  Regulaminie  Obrad  Zarządu,  które  wynikają  z  konieczności  spójności  Regulaminu  z
uchwalonym po zmianach Statutem Związku. W trakcie dyskusji zaproponowano by w § 3 dopisać „... i Członkowie” oraz w § 6 pkt. 12
zmienić zapis na „... organów przeprowadzających kontrolę.” Proponowane zmiany wraz z projektem stosownej uchwały zostaną przesłane
wszystkim Członkom Związku przed kolejnym Walnym Zebraniem Członków Związku. Zarząd po zaakceptowaniu proponowanych zmian
rekomenduje przedłożenie w formie projektu uchwały pod obrady Walnego Zebrania.

Ad. 7.
W kolejnym punkcie obrad złożono informację, dotyczącą realizacji zadań, prowadzonych w gminach członkowskich z udziałem środków
zewnętrznych. Głos zabrał Pan Zenon Grzegorek- Delegat Miasta i Gminy Nakło nad Notecią, który poinformował zebranych, że projekt
dotyczący budowy przystani w Nakle n. Not. będzie realizowany. Zakres rzeczowy projektu, z uwagi na wysokie koszty realizacji został
zmniejszony, niemniej jednak powstanie przystań z możliwością późniejszej rozbudowy. Beneficjentem projektu jest Powiat Nakielski.
Pan Sławomir Różański- Delegat Gminy Barcin przedstawił zebranym współpracę Barcina z prywatnymi inwestorami i organizacjami, dzięki
której powstała przystań nad jeziorem oraz baza do nurkowania. Wsparcie Gminy Barcin przyczynia się do rozwoju bazy turystycznej i
powstania ciekawego produktu turystycznego.
Pan Zbigniew Stochaj poinformował, że Gmina Wieleń aplikować będzie do Programu Leader+ na rozwój obszarów wiejskich, z którego
Gmina zamierza pozyskać wsparcie finansowe na realizację zadania związanego z budową przystanku wodnego we Wrzeszczynie. W miejscu
przystanku  urządzone  zostały  już  boiska  do  gier  zespołowych,  miejsce  na  ognisko,  konieczne  jest  jednak stworzenie  odpowiedniego
zaplecza sanitarnego, doprowadzenie przyłącza wodnego i elektrycznego oraz budowa slipu.
Delegat Gminy Zwierzyn- Andrzej Wiśniewski poinformował zebranych o udziale Gminy Zwierzyn w programie „Łączą nas rzeki”, w ramach
którego ma powstać przystań kajakowa ze slipem.



Gmina Drawsko złożyła wniosek o dofinansowanie zadania związanego z budową przystani w Drawsku do Wielkopolskiego Regionalnego
Programu Operacyjnego w ramach Działania 6.1 Schemat I – „Infrastruktura turystyczna.”
Wniosek do WRPO zostanie złożony również przez Miasto Czarnków, poinformował zebranych Burmistrz Czarnkowa. Gmina planuje budowę
przystani w oparciu o istniejący basen portowy. W związku z tym, z uwagi na możliwość uzyskania dodatkowych punktów w ocenie wniosku
przez Instytucję Wdrażającą, Związek poproszono aby był Partnerem Miasta Czarnków przy realizacji zadania. Partnerstwo dotyczyć ma
strefy promocji projektu, a Związek zobligowany będzie do zabezpieczenia na ten cel środków finansowych w przyszłorocznym budżecie.
Zarzad przychylił się do tej propozycji udziału w projekcie.
Projekt stosownej uchwały w sprawie zabezpieczenia środków na realizację projektu pn. „Aktywizacja Wielkiej Pętli Wielkopolski- etap I
budowa przystani wodnych na rzece Noteć- przystań w Czarnkowie”, w którym Związek jest „Partnerem Projektu” został odczytany przez
Dyrektora Biura- Panią Hannę Forbrich. Uchwała została przyjęta (4 – „za”, 1 – „wstrzymujący się”, 0- „przeciw”). Uchwała nr 2/2009 ( Zał.
nr 5 ).

Ad. 8.
Kolejnym punktem obrad były sprawy organizacyjne Biura Związku, dotyczące odwołania Pełnomocnictwa do reprezentowania Związku.
W związku z powrotem do pracy Pani Hanny Forbrich po okresie choroby i czasie rekonwalescencji,  Zarząd odwołał Pana Radosława
Janeckiego z powierzonego mu zastępstwa na stanowisku Dyrektor Biura. Stosowne podziękowanie za solidne zastępstwo i współpracę
przekazał Prezes Związku- Franciszek Strugała. Do złożonego podziękowania przyłączyli się wszyscy Członkowie Zarządu Związku.

Ad. 9.
Dyskusja i wolne wnioski.
Wolnych  wniosków  nie  zgłoszono.  Przewodniczący  Zebrania-  Pan  Franciszek  Strugała  podziękował  wszystkim  obecnym za  udział  w
obradach. Na tym protokół zakończono i podpisano.

PODPISY :

PRZEWODNICZĄCY ZEBRANIA –   / - / Franciszek Strugała  

SEKRETARZ ZEBRANIA –   / - / Hanna Forbrich


